

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-06-07-35]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, December 8, 2006 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 8 décembre 2006 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

A. Benessaieh
R. Despatie (Chair/président)
J. Kalthoff
L. Lewin
E. Mahant
G. Mianda
R. Mougeon
D. Olin
A. Staver

F. Boudreau
J. Drexler
S. Kirschbaum
W. Maas
A. McGaughey
A. Milne
G. Moyal
R. Perin
J.- P. Thomas

C. Coates
M. Fonseca
M. Lavoie
D. Mazzeo
K. McRoberts
V. Monty
A. Nenashev
A. Sangster

1. Chair's Remarks

The Chair informed Council members that the next session for the "School of Academic Administrators" has been scheduled for Friday, January 26, 2007. Consequently, he moved that the January meeting of Council be re-scheduled to **Friday, January 19, 2007**. The motion carried.

2. Minutes of the previous meeting

November 17, 2006 – [FC-06-07-24]
The minutes were approved (Milne/Staver).

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

1. Remarques du président

Le président informe les membres du Conseil que la prochaine session pour « The School of Academic Administrators » se tiendra le vendredi 26 janvier 2007. Conséquemment, il propose que la session du Conseil pour le mois de janvier soit reportée au **vendredi 19 janvier 2007**. La motion est approuvée.

2. Procès-verbal de la séance précédente

17 novembre 2006 – [FC-06-07-24]
Le procès-verbal est approuvé (Milne/Staver).

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

▪ Principal's Remarks

The Principal informed Council of the approval of following proposals:

- Bilingual Master's in Public and International Affairs
- Bachelor of Education (concurrent program to prepare teachers for French immersion)

With regards to future appointments, he then noted that there would be 2 replacement positions, one for the Hispanic Studies Department and the other for the Philosophy Department. He also pointed out that since he will be staying on as Principal he will be able to remain Acting Director of the School of Public Affairs for another year. The search for a Permanent Director will be deferred until 2007-8. Instead, we will seek to make entry-level appointment in public administration for July 1, 2007.

5. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

Changes to Degree requirements – Economics – FC-06-07-34

Julie Drexler, the Chair of CASTL presented the motion contained in document FC-06-07-34 and it was **approved**.

(b) Curriculum

A. Nenashev presented the submissions from the following departments:

5. Communications et questions diverses

▪ Remarques du principal

Le principal informe le Conseil que les propositions suivantes ont été approuvées :

- la maîtrise bilingue en affaires publiques et internationales
- le baccalauréat en sciences de l'éducation (programme simultané avec le BA de Glendon, axé sur l'enseignement dans les écoles d'immersion française)

En ce qui concerne les prochains engagements, il note qu'il y aura 2 remplacements, un pour le département d'études hispaniques et l'autre pour le département de philosophie. Il souligne aussi qu'étant donné qu'il restera dans ses fonctions de principal, il pourra continuer comme directeur par interim de l'École des affaires publiques pour une autre année. Le recrutement d'un directeur permanent sera différé jusqu'en 2007-2008. Au lieu de cela, nous allons demander un engagement au niveau d'entrée en administration publiques pour le 1er juillet 2007.

5. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

Changements aux exigences du programme – Économie

Julie Drexler, la présidente du CNAP présente la motion contenue dans le document FC-06-07-34 et celle-ci est **approuvée**.

(b) Programmes d'études

A. Nenashev présente les soumissions des départements suivants :

- Canadian Studies – FC-06-07-25 – the submission was **approved** as submitted.
 - CSLA – FC-06-07-26 – the submissions were **approved** as submitted.
 - French Studies – FC-06-07-27 – the submission was **approved** as submitted.
 - History – FC-06-07-28 – the submissions were **approved** as submitted.
 - ILST – FC-06-07-29 – the submissions were **approved** as submitted.
 - Linguistics – FC-06-07-30 – the submissions were **approved** as submitted.
 - Philosophy – FC-06-07-31 – the submission was **approved** as submitted.
 - Political Science – FC-06-07-32 – the submissions, with the exception of the one on page 31 were **approved** as submitted. (see below for concerns raised)
 - Women’s Studies – FC-06-07-33 – the submissions were **approved** as submitted.
- Études canadiennes – FC-06-07-25 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.
 - Informatique – FC-06-07-26 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
 - Études françaises – FC-06-07-27 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.
 - Histoire – FC-06-07-28 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
 - Études internationales – FC-06-07-29 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
 - Linguistique – FC-06-07-30 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.
 - Philosophie – FC-06-07-31 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.
 - Science politique – FC-06-07-32 – les soumissions, sauf celle à la page 31, sont **approuvées** telles que soumises. (voir ci-dessous)
 - Études des femmes – FC-06-07-33 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.

The concern raised was that the proposed course **GL/POLS4272 3.0 (FR) Terrorisme et nouvel environnement de sécurité internationale** (page 31) will overlap with a course currently being offered by the International Studies Department, namely **GL/ILST3650 3.0 (EN) International Peace, Security and Human Rights**.

On soulève l’objection que le cours proposé **GL/POLS4272 3.0 (FR) Terrorisme et nouvel environnement de sécurité internationale** (page 31) fera double emploi avec un cours offert actuellement par le département d’études internationales, soit **GL/ILST3650 3.0 (EN) International Peace, Security and Human Rights**.

6. New Business

There was none.

6. Affaires nouvelles

Il n’y en a aucune.

7. Adjournment

The meeting adjourned at 2.15 p.m.

7. Ajournement

La séance est levée à 14 h 15.